
Protokół Nr 5/18 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu 

w dniu 24 maja 2018r. 

 

     Posiedzenie Komisji trwało od godz. 1200 do 1400, a jego tematem było 

zaopiniowanie projektów uchwał przygotowanych pod obrady sesji.  

Podczas obrad przekazano członkom Komisji zawiadomienie o kolejnej sesji 

oraz projekty uchwał; wszystkie materiały przekazane członkom Komisji, 

załączone również zostały do niniejszego protokołu. 

W posiedzeniu nie uczestniczyła radna A. Jaginiak; lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu; w części spotkania udział wzięła Skarbnik Gminy Pani 

Elżbieta Romot, Wójt Gminy Pan Leszek Stroiński, Sekretarz Gminy Pan Piotr 

Dobrzański oraz Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej Pan Marcin 

Grubicki.  

 

          Spotkanie rozpoczęto od omówienia projektu uchwały w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami gminy Sośno w przedmiocie 

projektu Lokalnego Programu Rewitalizacji. 

Pan Wójt przedstawił przyczyny ponownego przeprowadzania konsultacji tej 

sprawie oraz ich tryb. 

       Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu 

uchwały. 

 

        Następnie Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 

dotacji na realizację zadania dotyczącego projektu pt. „Infostrada Kujaw i 

Pomorza 2.0”. Wyjaśniła jednocześnie warunki udzielenia pomocy finansowej 

Urzędowi Marszałkowskiemu (w wysokości 1.540,80zł, jako wymaganego 

wkładu własnego), informując o powodach wprowadzanej zmiany zasad 

fansowania. 

       Członkowie Komisji zastrzeżeń do powyższego nie zgłosili. 

 

    Podczas krótkiej dyskusji Pan Wójt poinformował również o realnych  

szansach na pozyskanie środków zewnętrznych (200tyś zł) przez GDK na zakup 

sprzętu. 

Mówiono również o możliwościach i potrzebach pozyskania dodatkowych 

środków zewnętrznych na remonty dróg na terenie gminy Sośno; omówiono 

także najbliższe plany w tym zakresie (w planach remontowych jest 17 km dróg 

powiatowych znajdujących się na terenie gminy Sośno –tj.1/3). 

 

 

       Dalej Pani Skarbnik omówiła planowane zmiany w tegorocznym budżecie 

gminy. 

Członkowie Komisji otrzymali tabelaryczny materiał informacyjny w 

powyższym zakresie.     

     Członkowie Komisji nie zgłosili zastrzeżeń do planowanych zmian; w 

krótkiej dyskusji zaproponowano zaprosić do naszej gminy delegacje 

fundatorów zakupu mieszkań dla poszkodowanych w nawałnicy mieszkańców. 
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        Dopytywano ponadto o zainteresowanie mieszkańców gminy możliwością 

uzyskania dotacji do wymiany pieców. 

       Wójt poinformował, że na tą chwilę zgłoszonych jest już 5 wniosków; jeśli 

zgłosi się więcej niż 10 chętnych, konieczne będzie przeprowadzenie losowania. 

 

       Omawiano również temat dotyczący wstępnych arkuszy organizacyjnych 

szkół i oddziałów przedszkolnych, mówiono też o kosztach z tym związanych. 

Dyskutowano także nt.zasad przyznawania stypendiów dla najzdolniejszej 

młodzieży oraz o sposobie ich wręczania.  

 

 

      W dalszej części, przy udziale Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej, 

omówiono projekt uchwały w sprawie  projektu regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków w Gminie Sośno.  

Pan Grubicki wyjaśnił, że podjęcie tej uchwały jest niezbędne w procedurze 

uchwalenia nowego regulaminu i pozwoli na uregulowanie zasad dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków zgodnie z wprowadzonymi nowymi przepisami.  

Pan Grubicki podkreślił, że uchwała powyższa, po przyjęciu przez Radę Gminy, 

przekazana zostanie do zaopiniowania przez Wody Polskie i wówczas dopiero 

uchwalany będzie nowy regulamin.  

Dyrektor ZGK wspomniał również, że przygotowywane będą także nowe 

umowy z mieszkańcami na dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków. 

        Po krótkiej dyskusji, do przedstawionego projektu uchwały uwag nie 

zgłoszono.      

 

 

       Następnie Sekretarz Gminy omówił projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia 

opinii jednostek pomocniczych do projektów uchwał dotyczących ustalenia 

maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie 

gminy oraz w sprawie ustalenia zasad usytuowania miejsc sprzedaży i 

podawania napojów alkoholowych na terenie gminy Sośno.  

Projekty powyższych uchwał zostały przygotowane w celu dostosowania do 

przepisów znowelizowanej ustawy o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Projekty te przekazane zostaną jednostkom 

pomocniczym Gminy Sośno, w celu zasięgnięcia ich opinii -zgodnie z zapisami 

statutów sołeckich, projekty powyższych uchwał opiniowane będą przez 

sołtysów i rady sołeckie. 

W uzasadnieniu uchwały wyjaśniono, iż w obowiązującej do tej pory uchwale 

ustalono limit 40 punktów (nie zezwoleń) sprzedaży napojów zawierających 

powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia w 

miejscu i poza miejscem sprzedaży oraz zasady usytuowania miejsc sprzedaży 

w odległości co najmniej 30m od m.in.szkół, kościołów. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że po nowelizacji ustawy, rada gminy ustala 

maksymalną liczbę zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych (zamiast 

liczby punktów sprzedaży), odrębnie dla poszczególnych rodzajów napojów 

alkoholowych oraz odrębnie dla przeznaczonych do spożycia w miejscu i poza 

miejscem sprzedaży. Przed nowelizacją ustawy, ustalana liczba punktów nie 
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dotyczyła punktów prowadzących wyłącznie sprzedaż napojów zawierających 

do 4,5% alkoholu oraz piwa.  

W proponowanych uchwałach nie wprowadza się zmian co do ilości punktów 

sprzedaży jak również zasad ich usytuowania.  

       Członkowie Komisji nie zgłosili zastrzeżeń do przedstawionego projektu 

uchwały. 

   

 

     Następnie Sekretarz Gminy przedstawił wstępny zarys wystąpienia w 

imieniu radnych do Prezesa Rady Ministrów o zwiększenie środków na remonty 

dróg powiatowych znajdujących się na terenie gminy Sośno oraz o 

wprowadzenie zmian systemowych w zakresie bieżącego utrzymywania dróg. 

     Zaproponowano jeszcze doprecyzowanie wielkości gminy Sośno (5tyś. 

mieszkańców) oraz zaznaczenia wielkości strat w nawałnicy (zniszczonych 

1500 domostw). 

 

 

    Dalej Pan Dobrzański omówił ogólnie zasady uruchomienia nowego 

mobilnego systemu informacyjnego (powiadamiania i ostrzegania) dla 

mieszkańców gminy; wyjaśnił jednocześnie zasady pobierania aplikacji oraz 

zarejestrowania się, a także skutki  obowiązywania nowych przepisów 

dotyczących ochrony danych osobowych tj.RODO. 

  

 

     Na koniec członkowie Komisji odnieśli się do przekazanego wcześniej 

sprawozdania z realizacji budżetu gminy za 2017 rok – sprawozdanie 

zaopiniowano pozytywnie.  

 

 

     Na tym zakończono posiedzenie komisji.  

 

 
                                                                                   Przewodniczący Komisji 

                                                                                                           Józef Opas 

 

Prot. insp.Jolanta Lapke                                             


